
 

 

Dzierżoniów, 05.03.2025 r. 

Pani 

Agnieszka Denysiak 

Przewodnicząca Rady Miejskiej 

Dzierżoniowa 

Dot. Interpelacji nr KRM.0003.7.2025 

W odpowiedzi na interpelację Radnej Rady Miejskiej Dzierżoniowa Anety Przybyły z dnia 

15.02.2025 r. (data wpływu do Biura Burmistrza 25.02.2025 r.) informuję, że Gmina Miejska 

Dzierżoniów nie planuje budowy ekranów akustycznych wzdłuż ciągu pieszo-rowerowego 

budowanego wzdłuż ul. Świdnickiej od ul. Kasztanowej do ul. Jesionowej. Informuję także, że na 

obecnym etapie realizacji nie prowadzano specjalistycznych badań dotyczących poziomu hałasu 

w tym rejonie. Natomiast przeprowadzono pomiary aplikacją zainstalowaną na smartfonie pod 

nazwą „Miernik pomiarów decybeli”. Pomiarów dokonano w następujących lokalizacjach na 

terenie miasta Dzierżoniowa: 

1. ul. Świdnicka na odcinku od ul. Kasztanowej do ul. Jesionowej, 

2. ul. Piastowska na wysokości os. Kolorowego, 

3. ul. Batalionów Chłopskich na wysokości ul. Radiowców, 

4. ul. Batalionów  Chłopskich od nr 31 do nr 45, 

5. ul. Kilińskiego nr 39, 

6. ul. Wojska Polskiego wzdłuż budynków od nr 8 do nr 14, 

7. ul. Kolejowa wzdłuż budynków mieszkalnych od nr 31 do nr 35. 

Celem pomiaru było ustalenie poziomu hałasu generowanego przez ruch uliczny oraz porównanie 

pomiarów w różnych lokalizacjach w mieście. Pomiarów dokonano w dniach 27.02.2025 r., 

03.03.2025 r., 04.03.2025 r. i otrzymano następujące wyniki: 



l.p. lokalizacja data godzina Pomiar 

[db] 

1 ul. Świdnicka na odcinku od ul. Kasztanowej do 

ul. Jesionowej, 

27.02.2025 r. 

03.03.2025 r. 

08:30:00 

16:10:00 

21-76 

23-79 

2 ul. Piastowska na wysokości os. Kolorowego, 27.02.2025 r. 08:50:00 

 

48-83 

3 ul. Batalionów Chłopskich na wysokości ul. Radiowców, 04.03.2025 r. 11:00:00 

 

58-85 

4 ul. Batalionów  Chłopskich od nr 31 do 45, 04.03.2025 r. 10:30:00 58-82 

5 ul. Kilińskiego 39, 04.03.2025 r. 10:00:00 23-84 

6 ul. Wojska Polskiego wzdłuż budynków 8-14, 04.03.2025 r. 10:45:00 24-84 

7 ul. Kolejowa wzdłuż budynków mieszkalnych   31-35. 04.03.2025 r. 10:15:00 22-84 

Po porównaniu wyników można wysnuć wniosek, że poziom hałasu generowany przez ruch uliczny 

w okolicach budowania ciągu pieszo-rowerowego wzdłuż ul. Świdnickiej od ul. Kasztanowej do 

ul. Jesionowej nie odbiega od poziomu hałasu w innych lokalizacjach. Jednak wsłuchując się w głos 

mieszkańców aby zniwelować w jakimś stopniu skutki ruchu samochodowego w ramach 

realizowanej już inwestycji, wzdłuż rowu melioracyjnego, wykonywany jest wał ziemny 

z zaplanowanymi nasadzeniami laurowiśni. Krzewy te są całorocznie zielone, a ich przyrost w ciągu 

roku wynosi od 30 do 40 cm. Tym samym zostanie stworzona naturalna ściana chroniącą przed 

hałasem, która niewątpliwie dodatkowo zapewni  korzystniejsze walory estetyczne i środowiskowe 

niż budowa ekranów akustycznych.  

Zgodnie z polskim prawem budowlanym, wszelkie obiekty budowlane, które mają wpływ na 

zagospodarowanie terenu i mogą oddziaływać na otoczenie, wymagają uzyskania odpowiednich 

zezwoleń. Ekrany akustyczne, które są trwałymi konstrukcjami i często mają znaczną wysokość oraz 

długość, należą niewątpliwie do takich obiektów. W niektórych przypadkach konieczne jest również 

przeprowadzenie tzw. oceny oddziaływania na środowisko, gdyż obiekty te mają wpływ chociażby 



na ptactwo. Mając powyższe na uwadze, należy stwierdzić, że wprowadzenie takiego elementu 

wymagało by zmiany pozwolenia na budowę, co z jednej strony znacznie wydłuży czas realizacji 

inwestycji (min. 6 miesięcy), ale również wpłynęłoby na zwiększenie wydatków (ok. 1 milion 

złotych).  

Najskuteczniejszym sposobem ochrony mieszkańców przed hałasem generowanym przez ruch 

uliczny jest wyprowadzenie  transportu ciężarowego  poza obszary mieszkaniowe miasta. W 2026 r. 

planowane jest oddanie do użytkowania następnego odcinka obwodnicy Dzierżoniowa i tym 

samym ruch ciężkich pojazdów zostanie przekierowany poza tereny mieszkaniowe miasta, co 

znacznie zniweluje uciążliwości akustyczne m.in. na przedmiotowym odcinku. Na potwierdzenie tej 

tezy po oddaniu obwodnicy planowane jest wykonane pomiarów natężenia dźwięku na wysokości 

osiedla Zielonego II, a wyniki tych badań będą determinować następne decyzje związane 

z wnioskowaną przez Państwa budową ekranów akustycznych wzdłuż ul. Świdnickiej na odcinku 

od ul. Kasztanowej do Ronda Solidarności. 

Z poważaniem 

Burmistrz 

Dariusz Kucharski 

Otrzymują: 

1. Adresat. 
2. a/a ( Biuro Burmistrza) 


